

## **PROTOKÓŁ**

### **XIII SESJI RADY DZIELNICY PIECKI-MIGOWO**

1. Sesja rozpoczęła się o godz. 18.08 po zebraniu kworum.
2. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak otworzyła obrady XIII sesji oraz stwierdziła ważność obrad.
3. Wybrano protokolanta – Radny Mateusz Zakrzewski.
4. Następnie wybrano Komisję Skrutacyjną w składzie:
  - 4.1. Ewa Ostapska – przewodnicząca
  - 4.2. Kazimierz Mechowski
  - 4.3. Daniela Szynszecka
5. Przybyła Radna Joanna Antczak-Sokołowska o godz. 18.10.
6. Przyjęcie porządku obrad.
  - 6.1. Radny Florian Wojciechowski zgłosił wniosek o dopisanie w pkt. 9.c.1 wyrażenia „i podjęcie uchwały”. Uzasadził to tym, że projekt uchwały został przekazany do Przewodniczącej Rady Dzielnicy wraz z porządkiem obrad Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych.
  - 6.2. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że projekt tej uchwały nie został przekazany zgodnie ze Statutem i Regulaminem Pracy Rady Dzielnicy Piecki-Migowo, ponieważ Komisja procedowała na ten temat dopiero w dniu 5 września 2016 r., tj. 3 dni przed sesją Rady Dzielnicy.
  - 6.3. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że projekt uchwały był złożony w terminie wraz z porządkiem obrad Komisji, gdzie było wskazane, iż projekt uchwały będzie procedowany na Komisji. Wskazał też, że tak samo wygląda procedowanie projektów uchwał w Radzie Miasta Gdańska.
  - 6.4. Radny Przemysław Malak powiedział, że projekt uchwały był złożony jako projekt Przewodniczącego Komisji, a inicjatywa uchwałodawcza należy do całej Komisji.
  - 6.5. Radna Joanna Antczak-Sokołowska zapytała, czy naszym celem jest wspólne działanie i podejmowanie uchwał, czy dotrzymywanie terminów i procedur wynikających ze Statutu i Regulaminu. Jeśli Radni zdecydują o przyjęciu uchwały, to będzie ona podjęta.
  - 6.6. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że po to są określone procedury, aby ich przestrzegać.
  - 6.7. Radny Florian Wojciechowski poprosił o przegłosowanie jego wniosku o zmianę w porządku obrad.
  - 6.8. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak poprosiła o zapisanie w protokole, że Radny Florian Wojciechowski zmuszą ją do naruszenia prawa w paragrafie 17 Regulaminu Pracy Rady Dzielnicy Piecki-Migowo.
  - 6.9. Radna Daniela Szynszecka powiedziała, że jeśli mamy dyskutować, a nie podejmujemy uchwały, to tracimy czas. W takim razie przesuńmy to na kolejną sesję.

- 6.10. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft zadał pytanie, czy Radny Florian Wojciechowski złożył projekt uchwały, nie mając zgody swojej Komisji.
- 6.11. Radny Florian Wojciechowski odpowiedział, że gdyby Komisja na posiedzeniu nie wyraziłaby na to zgody, to wycofałby projekt uchwały z sesji Rady Dzielnicy.
- 6.12. Radna Joanna Antczak-Sokołowska zapytała, jaka szkodę odniesiemy, dyskutując ten projekt uchwały.
- 6.13. Przewodniczący Zarządu Jerzy Kreft złożył wniosek o zamknięcie dyskusji i przegłosowanie wniosku złożonego przez Radnego Floriana Wojciechowskiego.
- 6.14. Wniosek o dopisanie w pkt. 9.c.1 porządku obrad wyrażenia „i podjęcie uchwały” przyjęto (7/3/2).
- 6.15. Przyjęto porządek obrad (12/0/0).
7. Przybył Radny Waldemar Niedziałek o godz. 18.21.
8. Zatwierdzenie protokołu z obrad XI sesji.
  - 8.1. Protokół z obrad XI sesji zatwierdzono (11/0/2).
9. Zatwierdzenie protokołu z obrad XII sesji.
  - 9.1. Radny Przemysław Malak zapytał, czy można zatwierdzić protokół z sesji, która się nie odbyła.
  - 9.2. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak odpowiedziała, że dokumenty z tej sesji zostały złożone w Radzie Miasta Gdańska. Protokół opisuje, z jakiego powodu sesja została zwołana i dlaczego się nie odbyła.
  - 9.3. Protokół z obrad XII sesji nie został zatwierdzony (3/4/6).
10. Dyskusja w sprawie przyspieszenia prac nad uporządkowaniem ruchu samochodowego i pieszego w rejonie ZKPiG nr 20 przy ul. Poli Gojawiczyńskiej w mieście Gdańsku.
  - 10.1. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że działania w sprawie uporządkowania ruchu przy szkole są nadal w toku. W ramach Budżetu Obywatelskiego 2017 został zgłoszony projekt dotyczący tego miejsca. Trzeba zmobilizować urzędników, ponieważ wystąpiły problemy proceduralne między miastem a LWSM „Morena”. Spółdzielnia zgłosiła wniosek o przekazanie działek z czerwcowego Walnego Zgromadzenia Członków. Teraz cała możliwość działania leży po stronie urzędu, dlatego Rada Dzielnicy winna przyjąć uchwałę, aby przyspieszyć prace nad przejściem działki przez miasto, co jest zasadne.
  - 10.2. Radna Daniela Szynszecka zapytała, czy prace na tym terenie już się rozpoczęły.
  - 10.3. Radny Florian Wojciechowski odpowiedział, że „półlegalnie” odbywają się tam prace porządkowe. ZDiZ poszedł na ustępstwa, dzięki czemu wykarczowano część krzaków i został wysypany gryś. Po ostatnich ustaleniach z dyrektorem w ZDiZ, zostało ustalone, że ciąg pieszy będzie po stronie budynku, a nie po stronie działek spółdzielni, tam natomiast będzie droga. Zostanie wydzielony szeroki pas dla dzieci. Na to musi być opracowany projekt docelowy.
11. Przybyła Radna Hanna Łobodzińska o godz. 18.30.
12. Dyskusja w sprawie przyspieszenia prac nad uporządkowaniem ruchu samochodowego i pieszego w rejonie ZKPiG nr 20 przy ul. Poli Gojawiczyńskiej w mieście Gdańsku (cd.).
  - 12.1. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak zapytała wnioskodawcę, czy podjęcie uchwały w tym brzmieniu ma rację dzisiaj, ponieważ projekt uchwały był złożony przed wakacjami.
  - 12.2. Radny Florian Wojciechowski odpowiedział, że tak, ponieważ powinniśmy pokazać, że Rada Dzielnicy pilnuje tematu.

- 12.3. Uchwałę nr XIII/35/2016 Rady Dzielnicy Piecki-Migowo w sprawie przyspieszenia prac nad uporządkowaniem ruchu samochodowego i pieszego w rejonie ZKPiG nr 20 przy ul. Poli Gojawiczyńskiej w mieście Gdańsku przyjęto (14/0/0).
13. Sprawa Dworu Migowo – stan aktualny.
- 13.1. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że redagując takie zapytanie, miała na celu dowiedzieć się o stan aktualny.
- 13.2. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że Rada Dzielnicy Piecki-Migowo podjęła 4 uchwały dot. tego terenu.
- W pierwszej uchwale nr XXXII/77/2014 z dnia 19.12.2014 r. był wniosek o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na tym terenie (uchwała z I kadencji Rady Dzielnicy).
  - Kolejna uchwała nr VII/21/2015 z dnia 10.12.2015 r. w sprawie zgłoszenia wniosków do sporządzanego „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska” również wniosek, że ten teren należy objąć miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.
  - Potem na sesji X w dniu 24.05.2016 r. były podjęte 2 uchwały: nr X/26/2016, gdzie było sformułowane wystąpienie o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz nr X/29/2016, gdzie została wyrażona opinia dot. planów inwestora zagospodarowania terenu Dworu Migowo.
14. Przybył Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski o godz. 18.34.
15. Sprawa Dworu Migowo – stan aktualny (cd.).
- 15.1. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że 19 sierpnia 2016 r. Biuro Rozwoju Gdańska przysłało projekt uchwały Rady Miasta Gdańska ws. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na tym terenie z prośbą o zaopiniowanie. W uzasadnieniu jest napisane, że sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest związane z wnioskiem Wydziału Urbanistyki i Architektury Urzędu Miejskiego w Gdańsku oraz Rady Dzielnicy Piecki-Migowo. Ten projekt uchwały prawdopodobnie stanie na wrześniowej sesji Rady Miasta Gdańska.
- 15.2. Radna Joanna Antczak-Sokołowska zgłosiła uwagę do uzasadnienia projektu uchwały, że Rada Dzielnicy nie przychyliła się do projektu dewelopera, tylko wyraziła swoje uwagi.
- 15.3. Radna Beata Peters powiedziała, że na pierwszej sesji, gdzie był przedstawiany projekt inwestora, Rada Dzielnicy nie wyraziła żadnego zdania na ten temat.
- 15.4. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że należałoby wystosować pismo Zarządu Dzielnicy, że Rada Dzielnicy podejmuje decyzje wyłącznie uchwałami oraz wskazanie uchwał, które dotyczą terenu Dworu Migowo.
- 15.5. Radny Waldemar Niedziałek powiedział, że w uzasadnieniu projektu uchwały Rady Miasta Gdańska jest napisane, że popieramy działania inwestora, co nie jest zgodne z prawdą.
- 15.6. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że w uzasadnieniu projektu uchwały Rady Miasta Gdańska jest napisane, że stanowisko Rady Dzielnicy jest zgodne

- ze stanowiskiem Wydziału Urbanistyki i Architektury Urzędu Miejskiego w Gdańsku, a nie inwestora. W 2015 roku dyrektor Duch występował o uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a potem się z tego wycofał. Ze spotkania w Urzędzie Miejskim, gdzie była przedstawiana prezentacja inwestora, wynikało, że ten wniosek nie jest obecny.
- 15.7. Radny Waldemar Niedziałek powiedział, że uzasadnienie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zawiera nieprawdziwe sformułowania, że Rada Dzielnicy przychyliła się do działań inwestora i należałoby to zakwestionować.
16. Przybył Radny Radosław Pasich o godz. 18.45.
17. Sprawa Dworu Migowo – stan aktualny (cd.).
- 17.1. Radny Przemysław Malak powiedział, że Zarząd Dzielnicy wystosuje pismo w tej sprawie do wnioskodawcy (Biuro Rozwoju Gdańska). Powiedział również, że dyrektor Duch przysłał pismo, w którym wnosił, aby Rada Dzielnicy ponownie rozważyła swój wniosek o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, gdyż jest to bardziej czasochłonne niż rozpoczęcie inwestycji na podstawie decyzji o warunkach zabudowy. Zarząd Dzielnicy odpowie, że Rada Dzielnicy podejmuje decyzje wyłącznie uchwałami.
- 17.2. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że inni radni pytali ją, czy prezes INPRO chciał się z nią kontaktować i przekonywać do swoich planów. Powiedziała, że zaprosiła go na sesję Rady Dzielnicy, ponieważ to jest właściwe miejsce na przekonywanie radnych.
- 17.3. Radna Beata Peters powiedziała, że teraz zgłoszony jest projekt przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Potem radni muszą kontrolować, co w tym planie się znajdzie. Dodała również, że 3 stowarzyszenia zainteresowane ochroną przyrody wysłały wnioski do Prezydenta Miasta Gdańska o uznanie ich za stronę w tym postępowaniu. Po długim czasie oczekiwania dostały odpowiedź, że do wniosku trzeba dołączyć statut stowarzyszenia.
- 17.4. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że na pierwszej prezentacji inwestora zostaliśmy wprowadzeni w błąd, ponieważ projekt zagospodarowania terenu nie zabezpiecza całego układu chronionych drzew.
- 17.5. Radny Bogusław Heger powiedział, że dotychczasowi właściciele dążyli do tego, aby niszczyć ten układ drzew.
- 17.6. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że mamy zabezpieczenie na realizację naszych wizji dot. tego terenu.
- 17.7. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft potwierdził, że Zarząd Dzielnicy sporządzi dwa pisma w tej sprawie: do Biura Rozwoju Gdańska (wnioskodawcy projektu uchwały Rady Miasta Gdańska) oraz odpowiedź na pismo dyrektora Ducha.
- 17.8. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski pochwalił wyłapywanie przez radnych niuansów w projekcie uchwały Rady Miasta Gdańska. Poprosił, żeby zaznaczyć w piśmie Zarządu Dzielnicy dot. sytuacji na tym terenie, aby wnioski Rady Dzielnicy były uwzględnione w uzasadnieniu uchwały Rady Miasta Gdańska.
- 17.9. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że z uzasadnienia projektu uchwały Rady Miasta Gdańska wynika, że sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego służy stworzeniu zabudowy mieszkaniowej. Natomiast, naszym celem jest ochrona przyrody i zabytków na tym terenie.

- 17.10. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że pismo do Miejskiego Konserwatora Zabytków po sesji XI Rady Dzielnicy również było wysłane, ale do dzisiaj brak jest na nie odpowiedzi.
18. Zagospodarowanie Potoku Siedlickiego w okolicy Osiedla „Klimaty”.
- 18.1. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że było zapytanie mieszkańców, na kogo wniosek była projektowana tam droga. Dodała, że nie wie, jak obecnie wygląda ta sprawa – przez wakacje nic się nie działo w tym temacie.
19. Zniszczenie skraju lasu miejskiego przez inwestycję firmy „Dekpol”.
- 19.1. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że kiedy w Gdańsku była powódź, okazało się, że część lasu w dolince „Dekpolu”, który miał być nieruszany, została zaanektowana na teren budowy. Wydaje się, że Rada Dzielnicy powinna wystosować pismo lub uchwałę, aby zwrócić uwagę na tę sprawę. Na tym terenie miała być retencja, która miała zabezpieczać przed gwałtownymi opadami, a teren został zniszczony.
- 19.2. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że uchwała Rady Dzielnicy ma większą moc niż wystąpienie pisemne.
- 19.3. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że nagle okazało się, że przy stacji PKM Jasień jest teren prywatny. Po drugiej stronie stacji, przy lesie został ustawiony szlaban oraz znak „teren prywatny”.
- 19.4. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że ten cały teren należy do dewelopera, który wybudował Alfa Park. Część terenu przy Wrobla Staw deweloper chce zagospodarować na tereny rekreacyjne – był ogłoszony konkurs.
- 19.5. Radna Joanna Antczak-Sokołowska zapytała, po co miasto przystępuje do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Strefy Buforowej Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego, który miałby na celu stworzenie terenów rekreacyjnych, skoro potem okazuje się, że są to tereny prywatne.
- 19.6. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że nie był tam od czasu oddania do użytku PKM. Dodał, że można wystąpić z interpelacją do Prezydenta Miasta Gdańska, czy ta przestrzeń będzie ogólnodostępna. Fakt ustawienia znaku „teren prywatny” nie znaczy, że nie można tam wchodzić. Natomiast to, że jest ustawiony szlaban, to jest zamykanie przestrzeni publicznej.
- 19.7. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że z drugiej strony lasu od ul. Potokowej jest od wielu lat ustawiony szlaban i nie mogą tam wjeżdżać samochody.
- 19.8. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że nie ma nic przeciwko temu, żeby był ustawiony szlaban i żeby samochody nie mogły wjeżdżać do lasu. Boi się natomiast, że może ktoś się tam budować.
- 19.9. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft powiedział, że za terenami PKM nie ma przewidzianego budownictwa.
20. Uczestnictwo gości podczas obrad sesji Rady Dzielnicy.
- 20.1. Radna Beata Peters powiedziała, że w Statucie Dzielnicy nie jest opisane, jak powinno przebiegać uczestnictwo mieszkańców podczas obrad sesji Rady Dzielnicy. Mając na uwadze to, co zdarzyło się na sesji XI, kiedy przyszedł przedstawiciel Rady Rodziców ZKPiG nr 21 i długo czekał, aby się wypowiedzieć, a potem musiał wyjść. Moglibyśmy wprowadzić zasadę, że jeżeli w ciągu pierwszych 15 minut sesji przychodzi mieszkaniec, to należy dać mu czas na zaprezentowanie swoich spraw.

- 20.2. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że w poprzedniej kadencji Rady Dzielnicy była niepisana zasada, że radny zgłaszał wniosek o udzielenie głosu mieszkańcowi.
- 20.3. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że takie zachowanie byłoby niezgodne z procedurami. W Statucie Dzielnicy jest napisane, że sesje są jawne. W Regulaminie Pracy Rady Dzielnicy jest napisane, że miejsce dla publiczności jest wskazane (wyznaczone). Nie ma natomiast nic bardziej precyzyjnego. Jest napisane, że są słuchacze, są także zaproszeni goście (wtedy ten gość wypowiada się w części, która jego dotyczy) oraz osoby z urzędu (np. radni miejscy), którzy mają głos poza jakąkolwiek kolejnością.
- 20.4. Radny Bogusław Heger powiedział, że w żadnym statucie i regulaminie nie jest napisane, że nie można udzielać głosu mieszkańcowi. Jeśli dana osoba chce zabrać głos, to w danym punkcie powinniśmy poprosić ją o uzupełnienie. Zapytał, dlaczego nie wysłuchać kogoś, kto może coś wnieść, swoją fachową wiedzę do sprawy.
- 20.5. Radna Beata Peters przedstawiła również drugą sytuację z poprzedniej sesji, kiedy radni dyskutowali 2-3 godziny, a za drzwiami czekali przedstawiciele firmy INPRO, którzy nie mogli zabrać głosu. Powiedziała, że to my jesteśmy dla ludzi, a nie ludzie dla nas. Zapytała, czy nie można przerwać dyskusji na 2 minuty, aby oddać głos gościowi.
- 20.6. Radny Radosław Pasich powiedział, że zgadza się, że jeśli przychodzi mieszkaniec i chce zabrać głos, to powinniśmy go wysłuchać. Każdy mieszkaniec ma prawo przyjść i zabrać głos. Dodał, że nie powinniśmy prowadzić do sytuacji, gdy dana osoba czeka na zabranie głosu.
- 20.7. Radny Przemysław Malak zapytał, czy taka rzecz ma być dodana w porządku obrad.
- 20.8. Radna Beata Peters powiedziała, że należałoby podać, że konkretny czas jest przeznaczony dla mieszkańców. Jeśli gość przyjdzie potem, to kultura radnych decyduje, jak go potraktują.
- 20.9. Radny Bogusław Heger powiedział, że gdy kończymy dany punkt, to można oddać głos mieszkańcowi (aby nie przerywać dyskusji na dany temat).
- 20.10. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak zapytała, jak to miałyby być doprecyzowane w porządku obrad.
- 20.11. Radna Joanna Antczak-Sokołowska powiedziała, że trzeba wiedzieć, o co chodzi, aby odpowiedzieć gościowi, czy ta sprawa może być załatwiona przez komisję, czy też inne organy.
- 20.12. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że dubluje się to z dyżurami radnych.
- 20.13. Radny Bogusław Heger powiedział, że to nie jest nic strasznego, ponieważ są to 1-2 sprawy na sesję.
- 20.14. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że dyżury radnych a sesja to są różne rzeczy. Na sesji jest opublikowany porządek obrad. Dodał, że radni powinni wierzyć mieszkańcom, że czytają oni porządek obrad i przychodzą na sesję, aby zabrać głos w konkretnej sprawie.
- 20.15. Radny Radosław Pasich powiedział, że powinniśmy starać się być elastyczni.
- 20.16. Radna Beata Peters powiedziała, że w czasie sesji można zwolnić jednego radnego, aby dowiedział się, w jakiej sprawie przychodzi gość.

- 20.17. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że to radni decydują, komu udzielić głosu. Mieszkaniec może tylko przerwać, powiedzieć, w jakiej sprawie przychodzi, ale radni nie mogą tego głosować. Dodał, że należy wysłuchać i w razie czego skierować sprawę do odpowiedniej komisji celem przygotowania projektu uchwały. Jedynym wyjątkiem jest, jeśli mieszkaniec wnosi coś nowego w danej uchwale lub punkcie porządku obrad.
21. Informacja o aktualnym stanie realizacji budżetu Rady Dzielnicy na rok 2016.
- 21.1. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft powiedział, że na dzień 31 sierpnia 2016 r. sporządzone zostały 32 wnioski budżetowe. Do sporządzenia pozostały 2 wnioski budżetowe: XXXV-lecie Chóru Cantores Minores Gedanenses (2500 zł) oraz Dzielnicowe Andrzejki (3000 zł). Zostało zrealizowanych 8 wniosków na kwotę 12942 zł. W bieżącej realizacji pozostaje 8 wniosków na kwotę 27100 zł. Przygotowanych do realizacji jest 11 wniosków na kwotę 19630 zł.
- 21.2. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft powiedział, że w poniedziałek, 5 września 2016 r., zebrało gremium na czele z Prezydentem Kowalcukiem, podczas którego dyrektor Szczuka poinformował, że rekomendacja lokalizacji przedszkola na terenie ul. Wyrobka jest nieaktualna. Dzięki temu wniosek budżetowy Rady Dzielnicy dot. inwestycji na tym terenie ruszył do realizacji.
- 21.3. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jerzy Kreft powiedział, że wniosek budżetowy dot. siłowni na wolnym powietrzu przy ul. Kusocińskiego/Związku Jaszczurczego nie zostanie zrealizowany, ponieważ Wydział Skarbu Urzędu Miejskiego w Gdańsku rozpatrzył go negatywnie. Było to argumentowane tym, że toczy się postępowanie o zwrot tej działki. Dodał, że w tym wypadku są dwa wyjścia: albo znaleźć nowe miejsce na inwestycję lub przeznaczyć te pieniądze na park wypoczynkowy przy ul. Wyrobka/Czecha.
- 21.4. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że najprostsze rozwiązanie jest takie, żeby dołączyć te środki do inwestycji na ul. Wyrobka/Czecha, co pokryje brakującą część tej inwestycji.
- 21.5. Radna Daniela Szynszecka zapytała, czy jest mowa tylko o środkach z budżetu na rok 2016, czy również o roku 2015, ponieważ po 3 latach pieniądze ulegają przedawnieniu, a takie przesuwanie niepokoi.
- 21.6. Radny Florian Wojciechowski złożył wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Dzielnicy z jednym punktem o zmianę uchwały budżetowej.
- 21.7. Przewodniczący Zarządu Jerzy Kreft powiedział, że będzie informował o wnioskach ze spotkania z mecenasem Bodakowskim dot. tej sprawy.
- 21.8. Radna Beata Peters powiedziała, że trzeba działać szybko, bo niedługo zostanie nas listopad i nic nie zostanie zrobione z tymi pieniędzmi.
- 21.9. Radna Daniela Szynszecka powiedziała, że wybieg dla psów budowano 31 grudnia i z uwagi na pogodę (śnieg, mróz) kolejnego dnia słupki wypadły.
- 21.10. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że podtrzymuje wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Dzielnicy.
- 21.11. Radny Przemysław Malak powiedział, że przy zwoływaniu sesji obowiązują statutowe terminy, a do wniosku trzeba dołączać proponowany porządek obrad i projekty uchwał.
- 21.12. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że radni mają możliwość zobowiązać Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy do rozmowy z mecenasem

- Bodakowskim, a potem do złożenia wniosku o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Dzielnicy.
- 21.13. Radna Beata Peters zapytała, czy środki, które były przekazane na cykliczne spotkania z ludźmi kultury, są na etapie realizacji.
  - 21.14. Radny Przemysław Malak powiedział, że do tej pory wnioskodawca tego projektu nie przedstawił listy gości, których można by było zaprosić. Dodał, że tak samo było rok wcześniej i zapytał, czy radni mają pomysły na realizację tego projektu.
  - 21.15. Radna Beata Peters powiedziała, że radni powinni zapamiętać, kto zgłasza wnioski, a potem się nimi nie zajmuje. Dodała, że ma jedną propozycję na wykorzystanie tych środków, to jest spacer po dzielnicy.
22. Wystąpienie do Rad Dzielnic w sprawie wniosku o zmiany w rozliczeniach faktur z budżetów Rad Dzielnic.
- 22.1. Radna Beata Peters powiedziała, że skontaktuje się z przewodniczącymi innych Zarządów Dzielnic, aby przedstawić ten wniosek na Kolegium Przewodniczących.
23. Analiza nowych zapisów w Statucie Rady Dzielnicy.
- 23.1. Radna Beata Peters powiedziała, że na ostatniej sesji Rady Miasta Gdańska zostały przegłosowane zmiany w statutach dzielnic.
  - 23.2. Radny Przemysław Malak powiedział, że są to jedynie projekty zmian w statutach, a nie uchwalone zmiany.
  - 23.3. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że na ostatniej sesji Rady Miasta Gdańska były głosowane pojedyncze zmiany w statutach dzielnic, a nie wie dokładnie, o których jest teraz mowa.
  - 23.4. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że na ostatniej sesji Rady Miasta Gdańska została przegłosowana uchwała w sprawie projektu zmian w Statucie Dzielnicy, natomiast zarządzenie Prezydenta Miasta Gdańska o konsultacjach nie zostało jeszcze opublikowane. Zespół, który będzie działał przy Prezydencie, będzie składał się z urzędników, radnych Miasta Gdańska i radnych dzielnicowych. Przewodnicząca Rady Dzielnicy zaproponowała Radnej Beacie Peters szefowanie zespołowi ds. zmian w statutach, ale na razie nie ma jeszcze zarządzenia Prezydenta, więc nie wiadomo, jak to będzie wyglądało.
  - 23.5. Radny Przemysław Malak powiedział, że w poprzedniej kadencji Rady Dzielnicy był stworzony zespół konsultacyjny, który zaproponował zmiany do Statutu Dzielnicy. Potem Rada Dzielnicy spędziła dużo czasu na zmianach stylistycznych i interpunkcyjnych, a i tak wszystko zostało odrzucone. Dodał, że Rada Dzielnicy może wyrazić opinie, ale nie może prowadzić konsultacji – na to miasto przeznaczyło specjalne środki.
24. Radna Beata Peters poprosiła Radnego Miasta Gdańska Piotra Gierszewskiego o interpelację ws. Stawu Piekarnicza. Powiedziała, że przed powodzią w Stawie Piekarnicza leżały odpady, opony i siatki. Napisała pismo do ZDiZ w tej sprawie i dostała odpowiedź, że brak jest na to środków. Potem była powódź, przez co lustro wody się podniosło i obawia się, że nic nie zostanie z tym zrobione.
- 24.1. Radny Przemysław Malak powiedział, że na ostatnim spotkaniu w ZDiZ dowiedział się, że ZDiZ nie ma już środków na nic.
  - 24.2. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że Staw Piekarnicza był inwestowany z pierwszego Budżetu Obywatelskiego. Wykonawca ma prawo pilnować stanu tej inwestycji.



- 24.3. Radna Beata Peters powiedziała, że wnioski do Budżetu Obywatelskiego nie mogą powodować kosztów w kolejnych latach.
- 24.4. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że jeśli ten staw jest zaliczany do zbiorników retencyjnych, to Rada Dzielnicy powinna tę sprawę zgłosić odpowiednim służbom.
25. Ustanowienie herbu dzielnicy – propozycja.
- 25.1. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak powiedziała, że na początku sesji zgłaszała uwagę, że procedowanie tego projektu uchwały jest niezgodne z procedurą z uwagi na termin zgłoszenia projektu uchwały (Komisja procedowała go 5 września 2016 r., tj. 3 dni przed sesją Rady Dzielnicy).
- 25.2. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że wystąpił z projektem uchwały, ponieważ status herbu używanego przez Radę Dzielnicy nie został unormowany. Jest to znak przygotowany przez niego i Przewodniczącego Rady Dzielnicy I kadencji Piotra Wysockiego. Dodał, że herb miejski, który jest częścią znaku, nie jest objęty prawem autorskim.
- 25.3. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że jeśli ktoś chce używać herbu Gdańska, to musi mieć na to zgodę Rady Miasta Gdańska.
- 25.4. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że do celów komercyjnych trzeba mieć zgodę Rady Miasta Gdańska, ale do celów statutowych nie. Dodał, że jest on autorem koncepcji znaku, natomiast Piotr Wysocki wykonał go graficznie i obaj chcą przekazać prawa autorskie Radzie Dzielnicy.
- 25.5. Radny Przemysław Malak zapytał, czy Radny Florian Wojciechowski rozmawiał w tej sprawie z Piotrem Wysockim, ponieważ z jego rozmowy wynika, że Piotr Wysocki jest jedynym autorem znaku i posiadamy jego ustną zgodę na wykorzystywanie tego znaku.
- 25.6. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że jest to uzgodnione z Piotrem Wysockim.
- 25.7. Radny Przemysław Malak powiedział, że ustawa i Statut Dzielnicy nie wskazują na możliwość ustanowienia herbu, a ponadto ten znak nie spełnia żadnych wymogów.
- 25.8. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że w takim wypadku możemy ten znak nazwać logiem.
- 25.9. Radny Przemysław Malak, zapytał, czy ma to być logo Rady Dzielnicy, czy logo dzielnicy.
26. Radna Beata Peters opuściła obrady o godz. 20.10.
27. Ustanowienie herbu dzielnicy – propozycja (cd.).
- 27.1. Przewodniczący Zarządu Jerzy Kreft zapytał, czy komuś przeszkadzało, że Rada Dzielnicy używa tego loga. Zapytał także, czy Piotr Wysocki i Florian Wojciechowski są obaj autorami tego loga. Dodał, że rozmawiał z Piotrem Wysockim, który poinformował go, że jest jedynym autorem tego znaku.
- 27.2. Radny Florian Wojciechowski powtórzył, że Piotr Wysocki jest autorem graficznym znaku, natomiast autorem koncepcji jest on sam.
- 27.3. Radny Bogusław Heger powiedział, że potrzebujemy pisemnych oświadczeń autorów, że przekazują prawa autorskie do tego znaku.
- 27.4. Radny Miasta Gdańska Piotr Gierszewski powiedział, że z uwagi na dużo wątpliwości, projekt uchwały powinien wrócić do Komisji celem uzupełnienia.

- 27.5. Projekt uchwały skierowano z powrotem do Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych celem uzupełnienia (14/0/0).
28. Budżet Obywatelski 2017 – rekomendacja wybranych projektów.
- 28.1. Radny Florian Wojciechowski powiedział, że Komisja Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych nie rekomendowała żadnego projektu z Budżetu Obywatelskiego 2017, ale zaakceptowała projekt uchwały. W porządku obrad nie ma podjęcia uchwały, dlatego uważa, że każdy radny będzie rekomendował swoje projekty.
29. Budżet Obywatelski 2017 – przedstawienie aktualnej sytuacji przez Zarząd Dzielnicy.
- 29.1. Radny Przemysław Malak powiedział, że do Rady Dzielnicy została skierowana prośba, aby wskazać jedną osobę, która podczas dyżurów radnych będzie pomagała mieszkańcom głosować. Taka osoba nie będzie ograniczona limitami wynikającymi z weryfikacji użytkownika adresem e-mail lub numerem telefonu.
- 29.2. Radny Przemysław Malak zaproponował, aby wskazać osobę, która nie jest wnioskodawcą żadnego projektu z Budżetu Obywatelskiego 2017 (celem zachowania obiektywizmu przy głosowaniu). W związku z tym zaproponował Radnego Waldemara Niedziałka, co zostało zaakceptowane przez pozostałych radnych.
30. Informacja Zarządu Dzielnicy z działalności w okresie od poprzedniej sesji Rady.
- 30.1. Radny Przemysław Malak poinformował, że na warsztaty dot. polityki parkingowej miasta Gdańska zgłosił się Radny Wiktor Jesionek. Zapytał, czy ktoś z radnych jest jeszcze chętny, ponieważ Rada Dzielnicy może oddelegować maksymalnie 2 osoby. Nikt więcej się nie zgłosił.
- 30.2. Radny Przemysław Malak poinformował o Rodzinnym Turnieju Piłki Siatkowej i Festynie Rodzinnym przy ZKPiG nr 21, które odbędą się w sobotę, 17 września 2016 r.
31. Radny Florian Wojciechowski zapytał, dlaczego na funpage'u Rady Dzielnicy na Facebooku po ważnej informacji o Budżecie Obywatelskim, została wrzucona informacja o grzybobraniu, która ją przysłoniła.
- 31.1. Radny Przemysław Malak powiedział, że zapomniał to poprawić.
32. Przewodnicząca Rady Dzielnicy Alicja Chorzelska-Pytlak zamknęła obrady XIII sesji o godz. 20.24.

Protokół sporządził: Radny Mateusz Zakrzewski